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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 22 november 2018 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 19:30  

 

Plats: Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 

 
   
 

Närvarande: 

Se sida 1 

 

§§ 12, 13, 14 och 16 a 

 

Justerat den 22 november 2018  

 

 

 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) 
 
 
 

Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) 
  
 
 

 

 Sekreterare 
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§ 1  
Val av justerare och godkännande av dagordning 
 
Beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) och vice ordföranden Elvir Kazinic (S) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum 28 november 2018.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

25 oktober 2018 justerats den 1 november 2018.    
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB) 
 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och redovisas inte 

i protokollsutdraget pga sekretess.  
Dnr 6.-434-2018 
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§ 4 
Anmälan av beslut om begränsning av umgänget enligt 14§ 2 st. 1 
p. lag om särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och 
anmälan av beslut om hemlighållande av vistelseort enligt 14§ 2 st. 
2 p. (LVU) 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och redovisas inte 

i protokollsutdraget pga sekretess.  
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§ 5 
Anmälan av beslut om begränsning av umgänget enligt 14§ 2 st. 1 
p. lag om särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) och 
anmälan av beslut om hemlighållande av vistelseort enligt 14§ 2 st. 
2 p. (LVU) 
 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och redovisas inte 

i protokollsutdraget pga sekretess.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 november 2018 
 

Sida 8 

 

 

  

§ 6 
Anmälan av beslut om upphörande av begränsningar i umgänge 
enligt 14§ 2 st. 1 p. lag om särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) 
 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och redovisas inte 

i protokollet pga. sekretess.  
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§ 7 
Anmälan av beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i 
enskilt ärende 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan.  

 

Ärendet 
Beslut från Inspektionen för vård och omsorg (IVO) om att ärendet avslutats 

utan ytterligare åtgärder.  

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 31 oktober, 14 november 

och 21 november 2018.  
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Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17:50 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.45.   
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§ 9 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från förvaltningen 

Kajsa Björnson lämnade följande information till nämnden under allmänhetens 

frågestund: 

 Om Stockholmsenkäten 2018. Även polisen deltog och redogjorde 

för sitt arbete mot droger i stadsdelen. 

 

Stadsdelsdirektören Ulla Thorslund lämnade följande information till nämnden: 

 Om uppföljning av IOP (Idéburet offentligt partnerskap). 

 Möte med polisen, SL och förvaltningen om ordningsproblem vid t-

banan i Rinkeby. 

 Budgetgenomgång för nämnden, måndag 26 november. Kista 

Science Tower. 

 Julmiddag efter nämndens nästa sammanträde den 18 december. 
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Frågor från nämnden 

Inga frågor inkom från nämnden.  
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§ 10 
Inkomna medborgarförslag 
 

Inga inkomna medborgarförslag fanns. 
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§ 11 
Månadsrapport till nämnden i november  

 

Beslut 
Nämnden godkänner denna månadsrapport. 

 
Ärendet 
Sammantaget beräknas ett överskott om 0,5 mnkr såväl före som efter 

resultatöverföringar. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 november 2018.  

Dnr 1.2.1.-561-2018 

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§12 
Ny parklek i Husby  
 
Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att beställa förslagshandling 

och genomförande av parklek i Husbyparken av SISAB i enlighet med 

programhandling. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att planera för anläggande av 

övrig yta om ca 2 000 kvm som inte tillhör SISAB i den planerade 

parkleken. 

3. Omedelbar justering.  

 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden behandlade ett inriktningsärende om ny parklek i Husby i 

juni 2017. Förvaltningen fick då i uppdrag att beställa en förstudie av 

Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) om möjligheten att anlägga en parklek 

i Husbyparken. Utifrån förstudien har en programhandling utarbetats och 

godkänts. 

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

beställa förslagshandling och genomförande av parklek i Husbyparken av 

SISAB i enlighet med programhandling. Vidare föreslås att förvaltningen får i 

uppdrag att planera för anläggande av övrig yta om ca 2 000 kvm som inte 

tillhör SISAB i den planerade parkleken. För att minimera tiden tills hela 

parkleken är färdig, behöver möjligheterna att påbörja anläggning av delar av 

parkleken undersökas.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 9 november 2018.  

      Dnr 3.1.-546-2016.  
 

     Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 13 
Utökade kontorslokaler, Borgarfjordsgatan 14 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att hyra ytterligare 

kontorslokaler på Borgarfjordsgatan 14 i Kista. 

2. Stadsdelsnämnden begär att kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner 

förslaget om att hyra kontorslokaler.  

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att förhyra ytterligare 

kontorslokaler i Kista av Kungsleden under förutsättning att 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner projektet. 

4. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har behov av ytterligare kontorslokaler för sin 

verksamhet, och har nu erbjudits att hyra ytterligare lokaler på 

Borgarfjordsgatan 14 i Kista. Lokalen omfattar totalt 2 250 kvm. Ytan är 

uppdelad på 6-7 större kontorsytor/landskap, 35-40 mötesrum eller mindre 

kontor, toaletter, pentrykök och en matsal. Förvaltningen räknar inte med några 

betydande merkostnader för förhyrningen under 2019. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 15 november 2018.  

      Dnr 2.6.-579-2018.  
 

     Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Val av ordförande och vice ordförande i sociala delegationen 2018  
 

Beslut 
1. Med ändring av sitt beslut den 2 januari i år om sociala delegationens 

sammansättning för 2018 (dnr 1.1.-632-2017) beslutar stadsdelsnämnden att 

för återstoden av året utse Kerstin Thufvesson (M) till ordförande i sociala 

delegationen och Kerstin Aggefors (S) till vice ordförande.  

 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 
Efter valet och kommunfullmäktiges sammanträde den 15 oktober utgörs 

kommunfullmäktiges nya majoritet av Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet, 

Centerpartiet och Kristdemokraterna. Med anledning därav föreslås att 

ordförande och vice ordförande i sociala delegationen skiftar plats. Förslaget 

innebär att Kerstin Thufvesson (M) utses till ordförande i sociala delegationen 

för återstoden av året och att Kerstin Aggefors (S) utses till vice ordförande för 

samma period.  

  

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 9 november 2018.  

Dnr 1.1.-578-2018.  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Sammanträdesdagar för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 2019 
 
Beslut 
1. Nämnden fastställer sammanträdesdagar för 2019 enligt förvaltningens 

förslag. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med 

ordföranden och i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare.  

 

Ärendet  
Förvaltningens förslag till sammanträdesdagar för 2019 har anpassats till 

stadsledningskontorets tidsplan när det gäller nämndernas arbete med bokslut 

och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget och verksamhetsplan.  

 

Med undantag av januari, februari och juli månad föreslås nämnden 

sammanträda en gång i månaden. Samtliga sammanträden, utom årets första 

sammanträde, föreslås börja klockan 17.30. Sammanträdena föreslås i de flesta 

fall ske på torsdagar. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden fastställer sammanträdesdagar för 2019 i 

enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 november 2018.  

Dnr 1.1.-567-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 15 a 
Förordnande att begära handräckning enligt 43 § lagen med 
särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU) 
 
 
Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att biträdande enhetschef Sara Ideström inom 

Ungdomsenheten ska få förordnande att enligt 43 § 1 stycket 2 punkten LVU, 

inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av Polismyndigheten eller, 

i särskilda fall, Kriminalvården för att genomföra beslut om vård eller 

omhändertagande. 

 

2. Polismyndigheten ska genom protokoll underrättas om detta beslut. 

 

Ärendet  
Enhetschefer och biträdande enhetschefer inom individ- och familjeomsorg 

behöver för att genomföra beslut om vård och omedelbart omhändertagande 

kunna begära polishandräckning enligt 43 § 1 stycket 2 punkten LVU. Beslut 

om polishandräckning kan inte delegeras, däremot kan särskilt utsedda 

tjänstemän förordnas att fatta sådana beslut. Med anledning av 

personalförändring behöver ett nytt beslut om förordnande fattas avseende 

biträdande enhetschef Sara Ideström.  

 

Tjänstemän som enligt tidigare beslut innehar ett förordnande: Monica 

Söderström, Cecilia Correa, Eva Klintwall, Helena Holmberg, Charlotte Ewaldh, 

Sara Lagerholm, Malin Jakobsson, Patric Näsström, Ulrika Hammarén, Åsa 

Berndtsson, Annica Toll, Anette Höög, Emina Setkic, Jennie Godorée. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 19 november 2018.  

Dnr 1.2.5.-599-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 16 
Färdplan för ett Stockholm för alla 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Färdplan för ett Stockholm för alla. Färdplanen 

preciserar hur staden på medellång sikt bör fokusera resurser för att uppnå en 

socialt hållbar utveckling och stärka styrningen på lång sikt mot Vision 2040. 

Färdplanen pekar ut fyra huvudsakliga målområden som är förenade med ett 

antal etappmål. För att skapa en tydlig inriktning i arbetet med färdplanen har 

strategier och vägval för varje målområde tagits fram.  

Förvaltningen anser att det är värdefullt att färdplanen tagits fram för att stärka 

styrningen mot stadens vision.  

 

Förvaltningen arbetar redan med de identifierade målområdena. Dessa är 

integrerade i nämndens verksamhetsplan och i det lokala 

utvecklingsprogrammet (LUP). Förvaltningen tycker att det är positivt att 

målområdena kompletterats med etappmål som kan konkretiseras. 

 

De prioriterade strategierna som tagits fram för målområdena är väl avvägda och 

förvaltningen anser att de ger en tydlig riktning för arbetet för en socialt hållbar 

utveckling. Förvaltningen vill framhålla vikten av bred samverkan inom alla 

målområden. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 13 november 2018.  

Dnr 1.5.1.-366-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

 
Särskilda uttalanden 
Särskilt uttalande avgavs av Elvir Kazinic m.fl. (S) enligt följande: 

 

Arbetet för jämlikhet och mot segregation är avgörande om alla stockholmare 

ska ha goda livsvillkor och möjlighet att förverkliga sina drömmar. Det goda 
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samhället tar ansvar för att undanröja klyftor och hinder som begränsar 

människor att nå sina fulla potentialer. Allt annat är slöseri med människors 

kraft och förmågor. Ett samhälle som låter människor utveckla sina egna 

förmågor blir starkare, ett samhälle där människor hindras blir svagare. När vi 

hjälper varandra att växa, kan Stockholm växa. 

 

Men för att kunna se var vi slösar med människors förmågor och var människor 

hindras att växa behöver man kunskap. Därför tillsatte den dåvarande 

majoriteten, år 2015, ”Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm”. 

Förankrat i den senaste forskningen har kommissionen sedan dess presenterat 18 

rapporter med förslag och rekommendationer inom olika områden för hur 

segregationen i Stockholm ska kunna brytas. En stor bredd av samhällsaktörer 

har varit inblandade i kommissionens arbete vilket skapar en god grund när 

förslagen ska genomföras.   

 

Socialdemokraterna välkomnar förslaget till färdplan och ser vikten av att 

stadens nämnder, bolag och verksamheter arbetar utifrån gemensamma strategier 

för en social hållbar utveckling. Strategierna inom de fyra målområden som lyfts 

i färdplanen är väl avvägda med utgångspunkter i kommissionens arbete, 

Agenda 2030 och med sikte på att visionen ”Ett Stockholm för alla” ska uppnås 

till år 2040.  

 

Uppväxt och utbildning 

Det goda samhället måste göra sitt yttersta för att alla barn ska få bra 

uppväxtvillkor och för att alla barn får förutsättningar och stöd för att klara 

kunskapsmålen. Ett samhälle som inte investerar i barn och deras utveckling 

riskerar på lång sikt att möta stora utmaningar med ojämlikhet, segregation och 

otrygghet. Den utvecklingen kan vi dessvärre se spår av i vår stad efter att 

klyftor och utanförskap tillåtits öka. 

 

Allt arbete mot segregation börjar med att ge alla barn jämlika uppväxtvillkor. 

Förskolans kompensatoriska uppdrag kan inte betonas tillräckligt många gånger, 

vilket stöds av forskare såväl som pedagoger. Socialdemokraterna menar att 

investeringar i förskolan genom satsningar på fler lärare, mindre barngrupper 

och rätt till heltid för barn till föräldralediga fortsättningsvis är nödvändiga och 

viktiga. På samma sätt är det viktigt att hålla i arbetet för att höja 

kunskapsresultaten i alla skolor. Lärare och skolledare ska ha rätt förutsättningar 

att ge den bästa undervisningen till sina elever. Inom Järvaområdet har förskolan 

en särskild betydelse för att öka barnens kunskaper i svenska och därigenom 

förbereda dem inför skolstarten. Därför är det särskilt viktigt att arbeta med att 

öka inskrivningsgraden fortsätter. 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 november 2018 
 

Sida 23 

 

 

  

 

Det systematiska arbetet för att bryta utvecklingen mot ökade klyftor gav goda 

resultat på kort tid. Stockholm är på rätt väg och det är viktigt att det ambitiösa 

arbetet som har gjorts under den gångna mandatperioden inte tappar styrfart. Vi 

är övertygade om att alla barn kan nå kunskapsmålen om de ges stöd. Föräldrar 

ska känna en trygghet i vetskapen om att det finns bra kommunala skolor i 

närmiljön och att elevhälsoteamen på varje skola stöttar de elever som behöver 

det. 

 

Arbete och företagande 

Människors vilja till att växa, att bidra och ha egen försörjning är stadens 

viktigaste tillgång. I ett kunskapsintensivt samhälle ska Stockholm konkurrera 

med kunskap, färdigheter, kompetens och ett starkt innovationsklimat. Därför 

vill vi att alla stockholmare ska ha möjlighet till ett livslångt lärande, till 

utbildning som skapar vägar till jobb eller vidare studier.  

 

Stockholms utveckling är tätt kopplad till näringslivets möjlighet att växa och 

utvecklas. Fler ska känna de har goda och trygga förutsättningar för att starta 

och driva företag. Alltför många företag ser att deras möjlighet att växa hämmas 

av svårigheterna att rekrytera rätt utbildad arbetskraft. Detta samtidigt som det 

finns alltför många arbetslösa stockholmare. Missmatchningen hotar på lång sikt 

Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte bara näringslivet. 

Svårigheten att säkra kompetensförsörjningen för stadens verksamheter är en 

akut utmaning för vår egen organisation. Här måste staden fortsätta arbeta nära 

gymnasieskolor, vuxenutbildningen och universiteten för att möta utmaningen.   

 

Stadens insatser för att fler stockholmare ska komma i arbete har gett resultat. 

Utbetalningar av ekonomiskt bistånd på grund av arbetslöshet är på historiskt 

låga nivåer, vilket är glädjande.  Att människor som har kapacitet att arbeta är 

arbetslösa är ett slöseri. Slöseriet drabbar hela samhället men mest av allt är det 

ett slöseri som riskerar att skada den enskilda individen. Därför anser vi att 

staden måste fortsätta prioritera arbetet med 90-dagarsgarantin, vuxenutbildning 

för kortutbildade och stärka kopplingen mellan språkutveckling och inträde i 

arbetsmarknaden för nyanlända. Tillvaratagande av äldres vilja och förmåga att 

arbeta efter pensionsåldern måste ske. Även arbetet med att utlokalisera 

kommunala verksamheter och skapande av arbetsplatser i ytterstaden måste 

fortsätta.  

 

Boende och stadsmiljö 

Den mångåriga passivitet som präglade det borgerliga blockets senaste 

maktinnehav skapade och förstärkte en stor strukturell bostadsbrist i vår stad. 
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Bostadsbristen leder till trångboddhet, segregation och minskad tillväxt. Vi 

måste som ansvarsfull stad fortsätta ta oss an Stockholms största 

infrastrukturella utmaningar. Under den gångna mandatperioden stoppades 

utförsäljningar av hyresrätter och bostadsbyggandet prioriterades. Det är med 

stolthet som vi kan se tillbaka på år 2017 som ett år då Stockholm slog rekord i 

bostadsbyggande. 

 

För att den goda utvecklingen med att bryta segregationen inte ska stagnera 

måste staden fortsätta prioritera byggande av hyresrätter och av bostäder med 

rimliga boendekostnader. Allmännyttans arbete för att få ned 

nyproduktionskostnaderna genom Stockholmshus måste fortsätta. Det är många 

människor som är i behov av en bostad och efterfrågan efter bostäder  med 

rimliga kostnader kommer att vara fortsatt hög. Att sälja ut eller ombilda billiga 

hyresrätter som den borgerliga majoriteten aviserat är inte rätt väg att gå. 

Särskilt om argumentet till utförsäljningarna är önskan att främja blandade 

upplåtelseformer. Erfarenheterna från utförsäljningarna som gjordes under åren 

2006-2014 visar att segregationen ökade och möjligheten för stockholmarna att 

få hyra en bostad minskade. Vi menar att det enda sättet att möta bostadsbristen 

är genom nej till marknadshyror och utförsäljningar av hyresrätter samt behålla 

den höga takten i bostadsbyggande.  
 

Demokrati och trygghet 

Demokratin ska aldrig tas för given. I en tid då polarisering mellan människor 

ökar krävs det aktiva insatser för att fördjupa den lokala demokratin. 

Civilsamhällets roll som röstbärare, välfärdsproducent och skapare av 

gemenskap ska stödjas och inte motarbetas av staden. Föreningslivet skapar 

möten och i möten mellan människor skapas tillit för varandra och för samhället. 

I arbetet för ett socialt hållbart Stockholm är civilsamhället en viktig aktör. 

Stadens stöd ska även fortsättningsvis ske genom bland annat tillgängliggörande 

av lokaler, föreningsbidrag och användande av civilsamhällets kunskap.  

 

Medborgardialog som syftar till att stärka medborgarnas inflytande i besluten är 

ett annat sätt att fördjupa lokaldemokratin. Vi ser att de medborgardialoger som 

har genomförts de senaste åren har varit framgångsrika och vill därför att staden 

ska utöka antal dialoger så att fler medborgare ges möjlighet att påverka sin 

närmiljö. Medborgarnas inflytande över hur staden använder sina budgetmedel 

vid lokalt utvecklingsarbete bör bli större 

 

Det offentliga rummet tillhör alla, därför ska arbetet med trygga stadsmiljöer 

prioriteras. Trygghetsfonden som vi skapade tar utgångspunkt i att berörda 

verksamheter och nämnder i dialog med medborgarna identifierar otrygga 
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platser och miljöer som med enkla hjälpmedel kan bli tryggare. Resultaten av 

investeringar som har gjorts med hjälp av trygghetsfonden har varit goda. Vår 

förhoppning är att trygghetsfonden får finnas kvar och utökas så att flera platser 

och miljöer kan göras tryggare. Stockholm ska vara en öppen stad och alla 

stadsdelar ska vara trygga.  
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§ 16 a 
      Utbyggnad av Järva begravningsplats – etapp 1 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 
 
Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Utbyggnad av Järva begravningsplats - etapp 1 

som är ett genomförandebeslut från Kyrkogårdsförvaltningen på första etappen 

av Järva begravningsplats. Området för begravningsplatsen ligger i anslutning 

till Granholmstoppen på Järvafältet. Begravningsplatsen planeras inrymma ca 

20 000 gravar, varav ca 9 000 utgörs av kistgravar på drygt 40 ha mark. Ärendet 

avser första etappen om ca 20 ha med ca 2 600 kistgravar med plats för 1-2 

kistor, ca 900 urngravar, minneslundar, servicebyggnad och ceremonibyggnad, 

infrastruktur samt anläggande av våtmark.  

 

Förvaltningen är positiv till den nya begravningsplatsen och är särskilt positiv 

till att projektet bidrar till att synliggöra, vårda och utveckla kulturmiljön samt 

bidrar till fler arbetstillfällen. Det är fördelaktigt att den biologiska mångfalden 

förväntas öka, att ekosystemtjänster tillförs, att det kommer ske en 

komplettering av biotoper och att betesdrift med får planeras. Förvaltningen 

håller med om att tryggheten ökar genom den nya begravningsplatsen. 

Järvafältet är ett viktigt område för motion, friluftsliv och rekreation. 

Förvaltningen är positiv till att begravningsplatsen kan nyttjas av alla invånare i 

Järva. Förvaltningen tillstyrker förslaget. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 12 november 2018.  

Dnr 1.5.3.-585-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
 
Särskilda uttalanden 
Särskilt uttalande avgavs av ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M),  

Asi Rebbati (L), Ahmet Music m.fl. (MP).  

Ersättaryttrande: Banar Sabet (C), Sofia Tahko (KD); 
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Vi instämmer i förvaltningens remissvar men vill utöver detta anföra följande: 

Projektet syftar till att långsiktigt säkra tillgången på gravar i nordvästra 

Stockholm. Avsikten är att samtidigt såväl bevara gamla kulturmiljöer som att 

öka biologisk mångfald och främja nya biotoper. Ett väl utfört projekt innebär en 

möjlighet att minska risken för att föroreningar från gamla miljösynder läcker ut 

– Granholmstoppen som till viss del består av blandade rivningsmassor från 

Klarakvarteren, och kan innehåller en rad farliga ämnen.  

I underlaget från Kyrkogårdsförvaltningen framgår att projektet fördyrats med 

över 50 procent sedan inriktningsbeslutet, från 233 miljoner kronor till 357 

miljoner kronor. En risk som identifierats är att markens beskaffenhet i området 

kan ställa ytterligare krav på saneringsarbeten samt stabiliseringsåtgärder inom 

gravområdena, där kostnaderna delvis är okända idag. I ett särskilt uttalande 

uttryckte kyrkogårdsnämnden vikten av att noga följa kostnaderna för detta 

projekt.  

Järvafältet är viktigt vikt för rekreation och friluftsaktiviteter för Järvaområdets 

invånare och besökare. Delar av det planerade området utgör kulturreservat, som 

har en egen status i miljöbalken. Igelbäcken är särskilt skyddsvärd. Vi vill därför 

inskärpa vikten av att noga följa projektet ur miljösynpunkt, för att inte riskera 

ytterligare kostnader och svårhanterade miljökonsekvenser.  

Nya vägar planeras i området. I hela Järva är vårdslös körning med bland annat 

mopeder ett stort problem och flera mycket allvarliga olyckor har inträffat. Vi 

vill inte se mopedister i vild framfart runt begravningsöarna, med de risker och 

störningar som det innebär. 

Det är viktigt att i ett tidigt skede och i samarbete med landstinget planera för 

god kollektivtrafik till platsen. Många besökare kan väntas vara äldre, som har 

svårt att gå längre sträckor. 

Området som nu planeras bli begravningsplats disponeras och sköts idag av 

Järva Disc Golf Park. Stadsbyggnadskontoret har i uppdrag att hitta en alternativ 

lokalisering, men detta verkar ännu inte ha lyckats. Discgolfen är en verksamhet 

som under många år bidragit till en positiv bild av Järva, och det är därför 

angeläget att en lösning kan hittas.  

 

Särskilt uttalande avgavs av Elvir Kazinic m.fl. (S) enligt följande: 

 

Vi är fortsatt kritiska mot placeringen av Järva begravningsplats. Det särskilda 

uttalande som gjordes av den dåvarande majoriteten S, Mp och V med 

instämmande av Fp finner vi fortfarande ha bärkraft. Placeringen av 

begravningsplatsen har vi över tid varit kritiska mot, Hägerstalund var ett 

alternativ som ej kom i fråga. Vi ville med vårt uttalande även lyfta fram bl a de 
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av stadsdelsförvaltningen gjorda påpekandena av disco-golf, fallskärmsflygning 

och pulkaåkning. Vi kan inte se att majoritetens förslag till beslut ger svar på de 

frågor som ställdes redan 2015. 

 

Vårt särskilda uttalande 2015 enligt protokollet:  

Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Demba Bah m.fl. (MP) samt 

ledamoten Leo Ahmed (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande. 

Ledamoten Burhan Yildiz (FP) anslöt sig till socialdemokraternas, miljöpartiets 

och vänsterpartiets särskilda uttalande.Vi i majoriteten ansluter oss till 

förvaltningens förslag till beslut. Vi hade dock föredragit att staden valt 

alternativet Hägerstalund för den föreslagna begravningsplatsen. Med den nu 

föreslagna placeringen begränsas den nuvarandeanvändningen av Järvafältet 

som rekreationsområde för Järvaborna. Vi vill därför särskilt understryka 

förvaltningens synpunkter om att det även fortsättningsvis finns en discgolfbana 

med kaféverksamhet. Begravningsplatsen måste också utformas så att 

Granholmstoppen även framöver kan användas för pulkaåkning och 

skärmflygning.  
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§ 17 
Rutin för avvikelsehantering 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendet  
Rutinen för avvikelsehantering är en del av förvaltningens systematiska 

kvalitetsarbete och ses över regelbundet. Syftet med avvikelsehanteringen är att 

upptäcka och förebygga kvalitetsbrister i nämndens verksamheter. En avvikelse 

innebär att verksamheten inte uppnår de krav och mål som ställs enligt lagar, 

riktlinjer, föreskrifter och beslut. Avvikelser kan också omfatta synpunkter och 

klagomål. Som komplement till befintliga kanaler har förvaltningens nätverk för 

avvikelsehantering, med stöd av kommunikatör, utformat en enkel 

informationsfolder med utrymme för synpunkter och klagomål.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 oktober 2018.  

Dnr 1.2.1.-558-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 18 
Revidering av lokal rutin för lex Sarah 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet  
Enligt Stockholms stads riktlinjer för lex Sarah ska varje nämnd som omfattas 

av dessa regler även fastställa lokala rutiner. Av dem ska det framgå hur 

skyldigheten att rapportera, utreda, avhjälpa och undanröja missförhållanden och 

risker för missförhållanden ska fullgöras. Det ska även framgå hur skyldigheten 

att anmäla allvarliga missförhållanden och risker för allvarliga missförhål-

landen till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) ska fullgöras. Rutinerna ska 

vara en del av nämndens ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete. Den 

lokala rutinen för lex Sarah i Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning reviderades 

senast 2016. Aktuell revidering omfattar endast redaktionella ändringar.  

 

Bestämmelserna om lex Sarah finns i 7 kap. 6 § och 14 kap. 2-7 §§ i 

socialtjänstlagen (SoL) och 23 e och 24 a-g §§ i lagen om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS). Utifrån dessa ska alla som utför uppgifter inom 

socialtjänsten, enligt LSS eller vid Statens institutionsstyrelse (SiS) medverka 

till att verksamheten som bedrivs och insatserna som genomförs är av god 

kvalitet samt rapportera missförhållanden eller påtagliga risker för 

missförhållanden. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 oktober 2018.  

Dnr 1.2.1.-560-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 19 
Anmälan av rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS- kvartal 3, 2018 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och service till 

vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att till Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO) kvartalsvis rapportera gynnande beslut som inte verkställts inom 

tre månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera avbrott  

i verkställigheten och återanmäla tidigare anmälda ärenden fram till dess att 

besluten är verkställda. Detta ärende avser rapportering för kvartal 3, 2018.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 22 oktober 2018.  

Dnr 1.2.1.-548-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 20 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 
 
Inkommen skrivelse  
Skrivelse om ”Låt oss gemensamt arbeta för att minska råttproblemet i våra 

stadsdelar!”, skrivelse från Elvir Kazinic, m fl. (S). 

  

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 21 
Postlista 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
Ärendet  
Anmälan av postlista från och med den 12 oktober till och med den 6 november 

2018. 
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§ 22 
Uppdragslista 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 22 november 2018. 
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§ 23 
Konferenser och utbildningar 
 

Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla. 
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§ 24 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 17 oktober 2018. 
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§ 25 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet  

Anmälan av protokoll från nämndens råd för funktionshinderfrågors 

sammanträde den 17 oktober. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 november 2018 
 

Sida 38 

 

 

  

§ 26 
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Följande delegationsbeslut anmäldes. 

 
 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2018-10-18 Personalärende – 

Överenskommelse 

 

 Ulla Thorslund  

stadsdelsdirektör 

2018-10-29 Personalärende – 

Överenskommelse 

 

 Ulla Thorslund  

stadsdelsdirektör 

2018-10-25 Personalärende – Avstängning 

 

 Ulla Thorslund  

stadsdelsdirektör 

2018-09-27 Personalärende – 

Överenskommelse 

 

 Ulla Thorslund  

stadsdelsdirektör 
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§ 27 
Inkomna rapporter, skrivelser m.m. 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Anmäldes följande inkomna dokument: 

 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltningen, förvaltningsgruppsprotokoll 

2018-11-15 

2. Demokratiundersökning 2018, Staden totalt, dnr 1.2.5.-595-2018 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 


